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Protokół nr 41/2022 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

odbytego w dniu 23 marca 2022 r. w godz. od 16:00 do 17:50 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za 

pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego:  

1. Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji 

2. Karol Korneluk 

3. Jarosław J. Kowalewski – on-line 

4. Wojciech Pająk– on-line 

5. Andrzej Turowski 

6. Łukasz Wojno 

 

Nieobecni: 

1. Sylwester Cimochowski  

 

W posiedzeniu udział wzięli:   

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk      

2. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geod. i Gosp. Nier.  

3. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska   

4. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki     

5. Marek Anuszkiewicz – Specjalista Wydz. Inwestycji   

6. Eugeniusz D. Przybysz – Prezes PGK Sp. z o.o.   

7. Leszek Andrulewicz – Prezes PWiK Sp. z o.o.    

8. Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ      

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Tadeusz Czerwiecki powitał zebranych i przypomniał, że 

porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

 

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 40/2022 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego z dnia 16 lutego 2022 r. 

2. Informacja o dotacjach udzielonych w 2021 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

3. Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2021 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 
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5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVIII/607/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 lipca 2018 r. w sprawie powierzenia 

Prezydentowi Miasta Suwałk uprawnień do ustalania opłat za odprowadzenie wód 

opadowych lub roztopowych. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za gospodarowanie odpadami przez Przedsiębiorstwo 

Gospodarki Odpadami w Suwałkach Sp z o.o.  

9. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży (3) nieruchomości 

stanowiących własność Miasta Suwałk. 

10. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży (1) nieruchomości stanowiącej 

własność Miasta Suwałk. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Szybowcowej. 

12. Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2021 roku. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Generała Kazimierza Pułaskiego, 

Rotmistrza Witolda Pileckiego, Prymasa Stefana Wyszyńskiego i Fryderyka Chopina 

w Suwałkach. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego kwartału ograniczonego ulicami: Sejneńską, 100-lecia Niepodległości, 

Sianożęć i terenem kolejowym w Suwałkach. 

15. Informacja dotycząca rozliczenia rekompensaty wypłaconej PGK w Suwałkach  

Sp. z o.o. za 2021 r. za realizację usług w zakresie komunikacji miejskiej.  

16. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 40/2022 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego z dnia 16 lutego 2022 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Informacja o dotacjach udzielonych w 2021 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, 

znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli wniosków i uwag.  

 

Komisja pozytywnie przyjęła Informację o dotacjach udzielonych w 2021 roku na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 
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Ad pkt. 3 

Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2021 rok. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że nie zostało wykonane jedno z zadań,  

a mianowicie jest to duża inwestycja tj. oświetlenie i modernizacja terenów rekreacyjnych 

przy ul. Wojska Polskiego. Inwestycja jest realizowana i zostanie wykonana do czasu 

rozpoczęcia Mistrzostw Polski w lekkiej atletyce. Poinformował również, że został 

wykonany Bike Park na Osiedlu Północ, a obiektem będzie zarządzał Ośrodek Sportu  

i Rekreacji.  

Komisja pozytywnie przyjęła Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego za 2021 rok. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni  

w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 Dyrektor T. Drejer poinformował, że wzrost stawek opłat za zajęcia pasa 

spowodowany jest ogólnym wzrostem cen.  

 Radny J. Kowalewski zapytał z czego wynika wzrost o 30 % wpływów do budżetu 

miasta? Dyrektor T. Drejer odpowiedział, że jest to szacunkowy wzrost na chwilę obecną. 

Przychody miasta z tytułu zajęcia pasa drogowego i ustawienia reklam są zależne od tego 

ile przedsiębiorcy wykonują prac w danej chwili w mieście. Trudno jest oszacować 

wielkość wpływów, a które zależne są od dwóch czynników: ilość inwestycji a z tym 

związane ilości zajęć pasa drogowego i ilości urządzeń obcych wbudowanych w pas 

drogowy. Radny K. Kowalewski czy te nowe stawki są o 30 % wyższe? Dyrektor T. Drejer 

odpowiedział, że ostatnia regulacji wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego  

i umieszczenie urządzeń w pasie drogowym była w 2012 roku.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłat 

za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg  

i Zieleni w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 Prezes L. Andrulewicz poinformował, że Dyrektor Regionalnego Zarządu 

Gospodarki Wodnej w Białymstoku pozytywnie zaopiniował przedłożony projekt 

regulaminu i w związku z procedurą został przedłożony do procedowania przez Radę 

Miejską.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw       – 0 

wstrzymał się od głosu              – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVIII/607/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 lipca 2018 r. w sprawie powierzenia 

Prezydentowi Miasta Suwałk uprawnień do ustalania opłat za odprowadzenie wód 

opadowych lub roztopowych. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że Wojewódzki Sąd Administracyjny  

w Białymstoku stwierdził nieważność ww. uchwały, a wyrok nie jest jeszcze prawomocny 

ponieważ została złożona kasacja przez Suwalską Spółdzielnię Mieszkaniową.  

Z uzasadnienia wyroku wynika, że jest to prawo miejscowe i w związku z tym powyższa 

uchwała powinna podlegać publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podlaskiego. Ww. uchwała nie została opublikowana w Dzienniku Urzędowym i wobec 

powyższego Sąd stwierdził nieważność tejże uchwały. W związku z tym nie można pobierać 

opłat jeżeli ta opłata stanowi prawo miejscowe, a nie został spełniony wymóg publikacji. 

W tym kontekście należy tę uchwałę uchylić i poprawnie podjąć nową.  

 Radny T. Czerwiecki odniósł się do wypowiedzi p. Prezydenta i stwierdził, że jest 

usatysfakcjonowany korzystnym wyrokiem Sądu dla Spółdzielni. Radny jako przedstawiciel 

Spółdzielni uważa, że to Miasto powinno płacić ponieważ jest to zadanie własne miasta.   

Radny uważa również, że podstawy prawne ujęte w uchwale o powierzeniu Prezydentowi 

uprawnień nie są właściwe.   

Radny K. Korneluk jak wpływa brak opłat na funkcjonowanie PWiKu ? Jak to wpłynie na 

płynność finansową firmy ? Prezes L. Andrulewicz odpowiedział, że płynność finansowa 

jeszcze jest. Poinformował, że na następną sesję Rady Miejskiej trafi koncepcja nowego 

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 
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 2022-  2025. Prezes dodał, że Spółka żeby prawidłowo funkcjonować i nie zaburzyć jakości 

i ilości świadczonych usług, tnie koszty na inwestycjach. W związku z tym nakłady na 

inwestycje w latach 2022-2025 będą mocno ograniczone nawet o 50 %. Pan  

L. Andrulewicz poinformował, że firma jest zmuszona oszczędzać np. na zużyciu energii  

i gazu. Zostało wstrzymane funkcjonowanie suszarni, a osad można wywozić na pola do 

rolników.  

 Radny T. Czerwiecki – pierwsze pytanie dotyczy wykrytych nielegalnych ujęć 

odprowadzeń ścieków do rzeki, czy zostały one zlikwidowane? Drugie pytanie 

mieszkańców, jaka będzie skala podwyżki wody i odprowadzenia ścieków?  Prezes  

L. Andrulewicz odnośnie pierwszego pytania nie ma żadnej informacji. PWiK nie był 

informowany o nielegalnych odprowadzeniach z prywatnych posesji do rzeki. Wpłynęło 

pismo z Wód Polskich informujące, że wszystko jest w porządku. Odnośnie drugiego 

pytania, to podwyżka wody będzie w granicach 10 zł. od gospodarstwa domowego.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw       – 0 

wstrzymał się od głosu              – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały  

Nr XLVIII/607/2018 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 lipca 2018 r. w sprawie 

powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk uprawnień do ustalania opłat za 

odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta 

Suwałk uprawnień do ustalania opłat za odprowadzenie wód opadowych lub 

roztopowych. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 3 radnych 

przeciw       – 2 radnych 

wstrzymał się od głosu              – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie powierzenia 

Prezydentowi Miasta Suwałk uprawnień do ustalania opłat za odprowadzenie wód 

opadowych lub roztopowych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta 

Suwałk uprawnień do ustalania opłat za gospodarowanie odpadami przez 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami w Suwałkach Sp z o.o.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że przepisy ustawy o gospodarce 

komunalnej wyznaczają generalną właściwość organów samorządu terytorialnego do 

określenia wysokości cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności 

publicznej. Zasady i tryb ogłaszania aktów normatywnych określa ustawa. Akty 

normatywne zawierające przepisy powszechnie obowiązujące, ogłaszane w dziennikach 

urzędowych. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 3 radnych 

przeciw       – 2 radnych 

wstrzymał się od głosu              – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie powierzenia 

Prezydentowi Miasta Suwałk uprawnień do ustalania opłat za gospodarowanie 

odpadami przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami w Suwałkach Sp z o.o.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży (3) nieruchomości 

stanowiących własność Miasta Suwałk. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił 2 niezabudowane działki położone na 

terenie miasta Suwałk, które zostaną sprzedane w drodze bezprzetargowej na poprawienie 

warunków zagospodarowania działki sąsiedniej, oraz oddanie jednej działki  

w użytkowanie wieczyste w drodze przetargu nieograniczonego w celu lokalizacji urządzeń 

wytwarzających energię z odnawialnych źródeł energii w postaci ogniw fotowoltaicznych.  

 Radny T. Czerwiecki czy umowa dzierżawy będzie przewidywała przeprowadzenie 

rekultywacji tego terenu? Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że ww. grunt jest na 

tyle utwardzony, że można w tym miejscu wybudować farmę fotowoltaiczną.  

 Radny K. Korneluk jakie będą wpływy do budżetu miasta z tytułu podatków takiej 

inwestycji? Prezydent Cz. Renkiewicz na pewno budżet miasta na takiej inwestycji 

skorzysta. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania wniosku. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 
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wstrzymał się od głosu              –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży (3) 

nieruchomości stanowiących własność Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży (1) nieruchomości 

stanowiącej własność Miasta Suwałk. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił wniosek dotyczący działki niezabudowanej 

położonej w Suwałkach przy ul. Aleksandra Putry jest to sprzedaż w drodze przetargu 

ustnego nieograniczonego. Docelowo ma tam powstać blok mieszkalny.  

 Radny K. Korneluk czy miejscowy plan zagospodarowania pozwala na 

wybudowanie cztero-piętrowego budynku? Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że na 

chwilę obecną nie pamięta, trzeba sprawdzić zapisy planu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania wniosku. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw       – 0 

wstrzymał się od głosu              – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży (1) 

nieruchomości stanowiącej własność Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Szybowcowej. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  radnych 

przeciw       – 0 

wstrzymał się od głosu              –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy 

Szybowcowej. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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Ad pkt. 12 

Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2021 roku. 

– Informacja stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że postępowań odszkodowawczych nie 

było. Natomiast było wydanych 9 decyzji w sprawie ustalenia jednorazowej opłaty  

w wysokości łącznej 135 tys. zł., w związku ze zbyciem nieruchomości położonych  

w Suwałkach, z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanych uchwaleniem 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 

 

Komisja pozytywnie przyjęła Informację Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych 

żądaniach odszkodowawczych w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu 

opłaty w 2021 roku. 

 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Generała Kazimierza Pułaskiego, 

Rotmistrza Witolda Pileckiego, Prymasa Stefana Wyszyńskiego i Fryderyka Chopina 

w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że przystąpienie do sporządzenia planu 

podyktowane było obecnymi potrzebami i przyszłymi zamiarami inwestycyjnymi właścicieli 

i użytkowników nieruchomości, w tym dotyczącymi terenu Domu Pomocy Społecznej 

„Kalina” i terenu parafii Rzymskokatolickiej, w związku z planowaną rozbudową 

infrastruktury sportowej – boisko sportowe, które zostanie wybudowane w ramach Budżetu 

Obywatelskiego.  

 Radny K. Korneluk czy miasto jest w stanie wykonać tę inwestycję w tym roku? 

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że jeśli wszystko będzie przebiegało zgodnie  

z planem, to istnieje możliwość wybudowania tego boiska do końca roku.  

Radny J. Kowalewski czy zostały podjęte czynności, które spowodowałyby uregulowanie 

kwestii własności parkingów przy ulicy Chopina? Ponieważ część parkingów jest 

własnością miasta a część jest własnością Suwalskiej Spółdzielni Mieszkaniowej. 

 Co w istotny sposób ogranicza inwestycje przy tej ulicy. Radny przypomniał, że rok 

wcześniej składał interpelację dotyczącą wykonania parkingów wzdłuż ulicy Chopina.  

W odpowiedzi było napisane, że sprawy własnościowe na pewnych odcinkach są 

nieuregulowane od 30 lat.  Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że po zapoznaniu się 

ze sprawą odpowie w najbliższym terminie.  
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw       – 0 

wstrzymał się od głosu              – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Generała 

Kazimierza Pułaskiego, Rotmistrza Witolda Pileckiego, Prymasa Stefana 

Wyszyńskiego i Fryderyka Chopina w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad pkt. 14 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego kwartału ograniczonego ulicami: Sejneńską, 100-lecia Niepodległości, 

Sianożęć i terenem kolejowym w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że przystąpienie do sporządzenia planu 

zostało wywołane koniecznością uporządkowania istniejącego zagospodarowania,  

w szczególności pod względem rozwiązań komunikacyjnych i umożliwienia racjonalnego 

wykorzystania terenów, w tym realizacji planów inwestycyjnych właścicieli nieruchomości. 

Uchwalenie ww. planu zapewni właściwe kształtowanie i prowadzenie polityki 

przestrzennej tej części miasta. Prezydent poinformował, że jest zainteresowanie tym 

terenem developera, który wybudowałby domki jednorodzinne.  

Kierownik J. Wołągiewicz dodała, że plan zakłada podział na jednostki developerskie. Plan 

zakłada, że mogą one być realizowane w całych kawałkach, a nie sprzedaż pojedyncza.   

 Radny Ł. Wojno zapytał o prognozę skutków finansowych, w której zapisano, że 

dla budżetu gminy są przewidziane wpływy z tytułu sprzedaży gruntów. Czy te grunty 

należą do miasta, czy nie należą? Zapisano w uzasadnieniu, że wpływy są związane  

z realizacją planu. Kierownik J. Wołągiewicz odpowiedziała, że na ww. terenie miasto 

posiada działki komunalne. Dlatego taka wycena to tylko założenia i prognozowanie.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw       – 0 

wstrzymał się od głosu              – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego kwartału ograniczonego ulicami: Sejneńską,  

100-lecia Niepodległości, Sianożęć i terenem kolejowym w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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Ad pkt. 15 

Informacja dotycząca rozliczenia rekompensaty wypłaconej PGK w Suwałkach  

Sp. z o.o. za 2021 r. za realizację usług w zakresie komunikacji miejskiej.  

– Informacja stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że przedłożony materiał przedstawia 

sytuację komunikacji miejskiej w Suwałkach do przeanalizowania i zastanowienia się co 

dalej w związku w nową sytuacją tj. wzrostem kosztu paliwa. Dodał, że w materiale zostały 

przedstawione różne warianty i rozwiązania, które należałoby rozważyć i zastanowić się 

jakie należałoby podjąć działania oszczędnościowe.  

 Prezes E. Przybysz przedstawił obraz zakładu komunikacji miejskiej, jak 

funkcjonuje cała komunikacja, oraz problemy związane z większymi cenami paliw. 

Poinformował, że zapotrzebowanie na dodatkowe dość duże środki finansowe z budżetu 

miasta skłaniają do rozważenia i podjęcia działań ograniczających ten niedobór środków. 

Prezes przedstawił możliwości działań oszczędnościowych.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz dodał, że na komunikację miejską może zabraknąć dwa 

razy więcej niż jest w budżecie miasta. Pan Prezydent zaproponował spotkanie radnych, 

PGK oraz samorządu poświęcone komunikacji miejskiej. Należałoby wspólnie zastanowić 

się jakie podjąć kroki i jakie przyjąć rozwiązania. 

 Radny K. Korneluk poparł propozycję Prezydenta spotkania się  

i przeanalizowania tematu komunikacji miejskiej np. na podstawie propozycji i rozwiązań 

innych samorządów, które będzie można przenieść na grunt Miasta Suwałki.  

 Prezes E. Przybysz podał przykłady innych miast, gdzie ograniczana jest 

komunikacja, są miasta, które zlikwidowały przewozy w niedzielę. Wiele już miast szuka 

oszczędności.  

      Prezydent Cz. Renkiewicz zaproponował aby Prezes PGK na spotkaniu, które 

odbędzie się za dwa lub trzy tygodnie przedstawił np. propozycje oszczędnościowe innych 

miast.  

 Przewodniczący Komisji podsumował dyskusję i przychylił się do propozycji 

Prezydenta w sprawie zorganizowania spotkania odnośnie komunikacji miejskiej.  

 

Komisja pozytywnie przyjęła Informację o dotacjach udzielonych w 2021 roku na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

 

Ad pkt. 16 

Wolne wnioski.  

 

1. Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował komisję o nieskutecznych pracach związanych 

z zamianą nieruchomości, która to miała być zagospodarowana na park przy  

ul. Świerkowej. W dalszym ciągu prowadzone są rozmowy i wymiana korespondencji  

z Firmą Inetermarche odnośnie warunków porozumienia dotyczącego zamiany 

nieruchomości, inwestycji, która miałaby powstać.   
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2. Radny J. Kowalewski w związku z aktem wandalizmu na ulicy Chłodnej zapytał czy jest 

potrzeba zamontowania dodatkowego monitoringu w centrum miasta. 

 Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że monitoring należałoby go rozbudowywać. 

Miasto chce wymieniać kamery i sukcesywnie wymienia je w oparciu o własne środki. 

Miasto również szuka dodatkowego dofinansowania na wymienione przedsięwzięcie. 

Miasto powołało i sfinansowało Centrum monitoringu, które obsługuje Straż Miejska 

wraz Policją. Jeśli tylko byłaby możliwość pozyskania zewnętrznego dofinansowania, 

to na pewno należałoby zmodernizować ww. system monitoringu.    

 

Wniosków nie zgłoszono.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji 

oraz zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Tadeusz Czerwiecki 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


